
 
 
 
College van Gedeputeerde Staten 
Provincie Limburg 
Postbus 5700 
6202 MA Maastricht 
  
  
Maastricht, 26 februari 2025 
  
Betreft: Schriftelijke vragen inzake gevolgen daling internationale studenten voor Venlo, Heerlen, 
Maastricht en Limburg 
  
  
Geacht College, 
 
Het aantal inschrijvingen van internationale studenten bij de Universiteit Maastricht is het afgelopen 
jaar met 13 procent gedaald, berichtte L1 vorige week.1 Daarmee komt de toekomst van deze 
kennisinstelling en tevens een van de grootste werkgevers in deze regio, de Brightlandscampussen 
en de uitbreiding waar universiteit, provincie, Limburgse steden en vele partners al jarenlang samen 
hard aan werken en investeren in gevaar. Met de invoering van de wet Internationalisering in Balans 
dreigen ingrijpende verdere negatieve effecten voor internationale studenten en onze regio. 
 
De kennisinfrastructuur in Limburg, die met steun van de provincie de afgelopen decennia is 
opgebouwd, dreigt hiermee afgebroken te worden. D66 maakt zich hier grote zorgen over vanwege 
de gevolgen van deze ontwikkelingen voor het Limburgse onderwijs, de regionale economie, 
werkgelegenheid, onze campussen, de Einstein Telescope en de toekomst van onze provincie. We 
hebben daarover de volgende vragen: 
 

1. Is uw College op de hoogte van de recente daling van het aantal internationale studenten aan 
de Universiteit Maastricht en de zorgen die dit oproept voor de universiteit en haar 
toekomstplannen? Zo ja, in hoeverre deelt uw College deze zorgen over mogelijke gevolgen 
voor Limburg? 
 

2. Wat is de inschatting van uw College ten aanzien van de door de Universiteit Maastricht 
inschatting van de gevolgen van deze daling voor de regionale economie, met name ten 
aanzien van de voorspelde banen die mogelijk verloren gaan en het jaarlijkse verlies van €1 
miljard? Graag een reflectie. 

 
De afgelopen 15 jaar heeft de provincie Limburg stevig geïnvesteerd in de Limburgse 
kennisinfrastructuur, onze Brightlands-campussen en uitbreidingen van de universiteit en 
hogescholen naar onder andere Venlo en Heerlen. Met de daling van het aantal internationale 

 
1 https://www.l1nieuws.nl/nieuws/2859523/minder-buitenlandse-studenten-uitbreiding-um-in-gevaar 



studenten en de Wet Internationalisering in Balans komen deze investeringen onder druk te staan. 
 

3. Heeft uw College in beeld wat het effect is van de daling van het aantal internationale 
studenten en welke gevolgen dit heeft voor het toekomstperspectief en de businesscase van 
onze vier Brightlands-campussen? Zo ja, kunt u een inzicht geven in de te verwachten 
effecten op de korte en lange termijn? Zo nee, waarom niet? 
 

4. Wat betekent de daling van het aantal internationale studenten voor de gezamenlijke 
jarenlange inzet van provincie, gemeenten en universiteit voor de uitbreidingen van de 
Universiteit naar Venlo en Heerlen? Wordt deze onverkort doorgezet of leidt dit tot wijziging 
van de ambitie en plannen? Graag een reflectie van uw College. 
 

5. Is hierover reeds gesproken met de betreffende gemeenten en andere betrokken partijen? Zo 
ja, wat was hiervan het resultaat? Zo nee, waarom niet? 

 
De zorgen over de Wet “Internationalisering in balans” zijn groot, zeker omdat die gepaard gaan met 
een bezuiniging van 293 miljoen op de internationale instroom van studenten. De angst vanuit 
universiteiten is dat wetenschappelijk talent en internationale studenten niet langer kiezen voor ons 
land en dat het onderwijs, door dalende instroom, sterk verschraalt. 
 
De Open Universiteit in Heerlen kondigde deze week aan te kampen te hebben met een 
miljoenentekort.2 De Universiteit Twente, Universiteit van Amsterdam en University Roosevelt in 
Middelburg kondigden reeds ontslagen of tijdelijke sluiting aan. 
 

6. Wat zijn de grootste zorgen en ontwikkelingen voor Limburg en de Limburgse 
onderwijsinstellingen, wat uw College betreft, specifiek waar het gaat om de Wet 
Internationalisering in Balans en de bezuiniging van 293 miljoen? 
 

7. Is er sprake van een gezamenlijke lobby vanuit de universiteit, provincie, gemeenten en 
andere partners ten aanzien van de Wet Internationalisering in Balans? Zo ja, hoe ziet deze 
er concreet uit? Zo nee, waarom niet? 
 

8. Onderneemt uw College zelf, als aandeelhouder en mede-initiator van de Brightlands-
campussen en in het kader van onze lobby richting Einstein-Telescope om te zorgen dat 
generieke maatregelen niet ten koste gaan van wat we in Limburg hebben opgebouwd? Zo 
ja, welke? Zo nee, waarom niet? 
 

We verzoeken u deze vragen te beantwoorden binnen de daarvoor geldende termijn. 
  
Namens de fractie van D66 in het Limburgs Parlement, 
 
 
Marlou Jenneskens 
 
 
 

 
2 https://nos.nl/artikel/2555970-miljoenentekort-open-universiteit-leidt-tot-ontslag-medewerkers 


